
Protokół Nr VIII/47/2023 

z XLVII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 31 stycznia 2023 r. 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad,                          

w związku z tym, że radni nie zaproponowali zmian poddał pod głosowanie zaproponowany 

porządek obrad.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Rakszawa na lata 2021 - 2024” za okres od 1 stycznia 2021 do 31 

grudnia 2022 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych                     

i pomieszczeń Szkolnego Schroniska Młodzieżowego „Rakowisko” w Zespole Szkół 

Tekstylno-Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Branżowej I Stopnia 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława 

Żardeckiego w Rakszawie 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki z 1 kilometr przebiegu pojazdu dla 

potrzeb zwrotu kosztów dowozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych z terenu Gminy 

Rakszawa do przedszkoli, szkół i ośrodków szkolno – wychowawczych 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                           

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2023 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2023 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie 

dożywiania dla osób objętych programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2023 



15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/371/22 wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031  

16. Wnioski i zapytania radnych 

17. Sprawy różne 

18. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XLVI sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XLVI sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 1  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie uczestniczył we wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy, wraz z Panem Wójtem brał udział w spotkaniu                        

z Prezesem Centrum Medycznego w Łańcucie, spotkanie dotyczyło dalszego funkcjonowania 

naszego Ośrodka Zdrowia, ponadto brał udział w posiedzeniu Zarządu Gminnego OSP,                          

w koncertach kolęd organizowanych przez GOKiC w Rakszawie, w spotkaniach                                        

z mieszkańcami, dyrektorami szkół. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że początek roku wiąże się z działaniami budżetowymi, podpisywane są 

umowy na wiele działań na cały rok budżetowy, odbywa się wiele spotkań, najważniejsze                         

z nich to spotkania z kierownikami gminnych jednostek organizacyjnych, którzy wykazują 

zainteresowanie funkcjonowaniem tych jednostek, za spotkania podziękował dyrektorom 

szkół, Dyrektorowi CUW, Kierownikowi GOPS i Prezesowi ZUK, zaowocowały one wieloma 

zmianami, o których będzie informował. Pan Wójt powiedział, iż w ostatnim czasie rozpoczęły 

się przygotowania do wdrożenia drugiego etapu rozbudowy sieci żłobków na terenie Gminy 

Rakszawa, w obecnym obiekcie zagospodarowany będzie drugi poziom, liczy na to że w lutym 

zostanie złożony wniosek, wiąże się to z wydatkami na wykonanie projektu, jest możliwość 

pozyskania dofinansowania, niemniej jednak wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że do żłobka 

się dopłaca. Miesiące grudzień i styczeń minęły na intensywnym przygotowywaniu 

przetargów, których łączna kwota sięgnie 12.000.000,00 zł, dotyczą przebudowy dróg 

gminnych, przebudowy i rozbudowy sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, w związku                                

z czym będzie się zwracać o pomoc do poszczególnych radnych, postępowanie będzie na 

zasadzie zaprojektuj wybuduj, żeby całość zrobić jednym wykonawstwem, część prac będzie 

można rozpocząć już na wiosnę, a niektóre procedury potrwają dłużej, w związku z czym do 



prac będzie można przystąpić dopiero latem. Warunkiem przeprowadzenia procedur jest 

podpisanie przez mieszkańców zgód na przebiegi sieci, biorąc pod uwagę to, że mieszkańcy 

sami wnioskowali o wykonanie sieci, to teraz takie zgody powinni podpisać. Pan Wójt 

powiedział, iż kolejne działania związane były z oświatą, ze względu na brak uczniów przestaje 

działać ZSTG, w związku z czym Schronisko przejmie przygotowywanie posiłków dla szkół                

z terenu Gminy, przejmie personel, dodał iż opłaty za wyżywienie są utrzymywane na 

dotychczasowym poziomie mimo znacznego wzrostu cen produktów żywnościowych. Z wpłat 

rodziców pokrywany jest koszt tzw. „wsadu do garnka”, natomiast pozostałe znaczne koszty, 

w tym personel, pokrywane są z budżetu Gminy. pan Wójt powiedział, iż ma przed sobą 

sprawozdanie z którego wynika, że 14,5% wydatków na przedszkole pokrywane jest                               

z subwencji, pozostałe koszty pokrywa Gmina z własnego budżetu. Oddziałów i grup 

przedszkolnych jest coraz więcej, coraz dłużej funkcjonują co znajduje odzwierciedlenie                        

w większych kosztach. Pan Wójt powiedział, iż w minionym okresie uczestniczył                                      

w spotkaniach organizowanych przez przedszkola, szkoły, GOKiC, Koła Gospodyń Wiejskich 

i OSP, ponadto tak jak wspomniał Pan Przewodniczący odbyło się kolejne spotkanie w sprawie 

Ośrodka Zdrowia, przy okazji zdementował plotki o tym, że Gmina sprzedaje Ośrodek 

Zdrowia, dodał iż uchwała jaką podjęto, została podjęta po to, żeby można było wydzielić 

lokale i uporządkować temat własnościowy i korzystania z lokali. Jeżeli chodzi o Ośrodek 

Zdrowia, to ostatnia rozmowa z Prezesem Centrum Medycznego miała na celu zmobilizowanie 

Centrum do większego zaangażowania się w Ośrodek, gdyż do Ośrodka zapisane jest bardzo 

dużo pacjentów, jak wszyscy wiedzą środki idą za pacjentem, a obsada Ośrodka jest niewielka, 

przy takiej ilości pacjentów, dodał iż prosili o zdecydowane działanie, zaraz po spotkaniu 

wpłynęło pismo z Centrum Medycznego, w którym Pan Prezes zapytał, czy samorządowcy                     

i mieszkańcy byliby zainteresowani tym, żeby lekarze byli w Ośrodku Zdrowia, w odpowiedzi 

padło, że byliby zainteresowani i proszą o to od kilku, czy kilkunastu lat, mieszkańcy są 

zainteresowani tym, aby lekarze specjaliści byli w Ośrodku Zdrowia i o to proszą, dodał iż                     

w piśmie była mowa o ortopedii, chirurgii, neurologii, kardiologii, czym wszyscy są bardzo 

zainteresowani. Pan Wójt powiedział, iż tak jak wspomniał Pan Przewodniczący odbyło się 

spotkanie związane z działalnością ochotniczych straży pożarnych, kolejna sprawa dotyczy 

gospodarowania odpadami, udało się przeprowadzić przetarg na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów, gdzie zostały utrzymane ceny z poprzedniego roku, wraz z decyzjami podatkowymi 

mieszkańcy otrzymują wykaż kwot za gospodarowanie odpadami, każde gospodarstwo ma 

swoje indywidualne konto, dodał iż stawki za odpady w naszej Gminie są najniższe w Powiecie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Panią Sekretarz. 

Pani Sekretarz przedstawiła informację z realizacji uchwał: 

− Uchwała Nr XLVI/366/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej uchylenia uchwały Nr XXXIX/317/22 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 9 maja 2022 r. w sprawie zamiaru dokonania podziału samorządowej 

instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa w Rakszawie – uchwała 

została zrealizowana, informacja zwrotna została przekazana, 

− Uchwała Nr XLVI/367/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Wójta Gminy Rakszawa  – uchwała została zrealizowana, 

odpowiedź o sposobie załatwienia trafiła do skarżącego, 



− Uchwała Nr XLVI/368/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022  – jest w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr XLV/369/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów – zostało zawarte 

porozumienie, 

− Uchwała budżetowa Gminy Rakszawa na rok 2023 Nr XLVI/370/22 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku – została przekazana do Dziennika Urzędowego 

Województwa Podkarpackiego, została opublikowana 10.01.2023r. pod poz. 177, 

− Uchwała Nr XLVI/371/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031 – jest w trakcie 

realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Rakszawa na lata 2021 - 2024” za okres od 1 stycznia 2021 do 31 grudnia 

2022. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że Program opieki nad zabytkami obejmuje nie tylko zabytki będące 

własnością Gminy, ale wszystkie zabytki na terenie Gminy, najważniejsze są trzy: Zespół 

Myśliwski Julin, jest on własnością Województwa Podkarpackiego, prace konserwatorskie 

prowadzi tu Muzeum Zamek w Łańcucie, drugi obiekt to Kościół pw. Podwyższenia Krzyża 

Świętego w Rakszawie, własność Parafii, trzeci obiekt to Karczma będąca własnością Gminy, 

Karczma została przejęta od dawnych właścicieli, w ostatnim czasie Pan Wójt spotkał się                         

z przedstawicielami Konserwatora Zabytków, wspólnie podjęli działania związane                                   

z zainwentaryzowaniem tej Karczmy i z opinią. Pan Wójt przytoczył zapisy opinii, powiedział 

iż nadchodzi czas decyzji, co dalej z tym obiektem, jeżeli by chcieć ją odbudować, to wyceny 

są milionowe, Konserwator Zabytków nie zgadza się na rozbiórkę, w ocenie Pana Wójta,                           

z opinii która jest wynika, że ten obiekt dość pochopnie został zapisany, jako obiekt zabytkowy, 

gdyż ma sporo cech współczesnych, że nie do końca wpisuje się w obiekt zabytkowy, ale tu 

muszą się wypowiedzieć eksperci, opinia była współfinansowana i nadzorowana przez 

Konserwatora Zabytków, przy takich zapisach, jakie są w opinii, że nie  ma za wiele cech 

obiektu zabytkowego rodzi się pytanie, czy Gmina będzie w stanie uzyskać dofinansowanie na 

odbudowę tego obiektu. Pan Wójt powiedział, iż jest możliwość pozyskania konkretnych 

środków związanych z opieką nad zabytkami, niemniej jednak przy takim opisie, konkurując 

np. z Kościołem w Krzemienicy, czy w Soninie, czy też z Zespołem w Julinie szanse są 

mizerne. Pan Wójt powiedział, iż jest możliwość pozyskania środków finansowych na opiekę 

nad zabytkami, dofinansowanie jest bardzo wysokie, można uzyskać nawet 95% kwoty, 

dofinansowanie można uzyskać na przebudowę, utrzymanie, bieżące remonty obiektu 

zabytkowego, a później w formie dotacji można to dofinansowanie można przekazać jednostce 

która nim włada. Pan Wójt powiedział, iż można by było pójść w takim kierunku, aby odciążyć 

mieszkańców, którzy w większości składają się na remont obiektu zabytkowego i złożyć 

wniosek na dofinansowanie dla Kościoła pw. Podwyższenia Krzyża Św., dodał iż uzyskać 

można kwotę nawet 1.000.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż wiele gmin dotuje właścicieli 

obiektów zabytkowych na swoim terenie, jest taka możliwość, oczywiście po uzyskaniu 



środków zewnętrznych, dodał iż przekazanie takiej dotacji odciążyłoby mieszkańców Gminy, 

którzy składają się na remont tego Kościoła. Pan Wójt powiedział, iż nawet jeżeli Gmina 

otrzymałaby dofinansowanie w wysokości 1.000.000,00 zł na Karczmę, to kosztorys                    

wstępny jej odbudowy jest na kwotę 3.000.000,00 zł, co wiązałoby się z tym, że Gmina 

musiałaby wyłożyć środki, których nie ma i nie będzie mieć. Wyłożenie 1.000.000,00 zł, czy 

500.000,00 zł w obiekt, żeby tylko się nie zawalił w opinii Pana Wójta nie jest dobrym 

rozwiązaniem, jeżeli byłaby możliwość rozebrania Karczmy do zera i wybudowanie takiej 

samej z podwyższonymi parametrami, nie z wejściem na 1,6m, to wówczas można by było się 

nad tym zastanawiać, niemniej jednak dalej są to koszty rzędu 2.500.000,00 zł. Pan Wójt 

powiedział, iż można próbować pozyskać dofinansowanie na oba obiekty, niemniej jednak 

większą klasę zabytków przedstawia obiekt parafialny, poprosił o opinię w tym temacie, bo to 

Gmina musi przygotować wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Pan J. Panek – sołtys, a jednocześnie radny powiatowy zwrócił się do Wójta oraz radnych                        

z prośbą, aby wznowić dyskusję nad odtworzeniem Traktu Wiedeńskiego, grunt gdzie ten Trakt 

się znajduje jest gminny, pewien czas temu, kiedy prowadził Komisję Gospodarczą radni 

sugerowali odnowienie tego Traktu. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, że jeżeli chodzi o temat Karczmy, to dla 

Niego osobiście ona już dawno powinna być rozebrana, dodał iż skłania się ku drugiej opcji 

dotyczącej pozyskania dofinansowania remontu dla Kościoła. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli dofinansowanie miałoby być dla któregoś z 

tych obiektów, to zdecydowanie poparłby dofinansowanie dla Kościoła Podwyższenia Krzyża 

w Rakszawie. Jeżeli chodzi o przytoczoną opinię, to może jakiś ekspert powinien ją rozszerzyć, 

z obecnej wynika, że cech zabytkowych jest niewiele, więcej jest współczesnych.  

Marzena Janas – Piwińska powiedziała, iż uważa, że temat dofinansowania dla zabytków 

rakszawskich jest bezsporny, nawet ze względu na wykorzystanie obydwu tych obiektów przez 

mieszkańców, dążyłaby do pozyskania dofinansowania dla Kościoła Parafialnego. Pani radna 

przypomniała, iż pewien czas temu był szeroko omawiany temat renowacji i stworzenia 

centrum myśliwskiego w Julinie, zapytała czy Pan Wójt ma jakąś wiedzę czy ten temat jest 

kontynuowany, będzie realizowany, czy umarł „śmiercią naturalną”.     

Pan Wójt powiedział, iż z informacji jaką posiada wynika, że Julin ma gotowy projekt i czeka 

na dofinansowanie, kwota dofinansowania dla Julina to około 3.000.000,00 zł, niemniej jednak 

oni również musieliby się zwrócić do Gminy, dodał iż Julin prawdopodobnie bardziej 

startowałby w progach krajowych, a nie w regionalnych, zabytki to sprawa bardzo kosztowna, 

gdyby dofinansowanie wynosiło 50/50, czy nawet 70/30, to wówczas tego tematu by nie 

podejmował, przy obecnym dofinansowaniu wkład własny może być pokryty przez osobę 

końcową, która tę dotację dostanie. Pan Wójt powiedział, iż na ten temat będzie musiał 

porozmawiać z władzami Parafii, ale jest to „gra warta świeczki”, niemniej jednak, żeby do 

takiej rozmowy przystąpić musi mieć opinię Rady. Pan Wójt nawiązując do wypowiedzi Pana 

J. Panek powiedział, iż wspomniany trakt na dzień dzisiejszy nie jest wpisany do rejestru 

zabytków, trwają prace nad uregulowaniem obiektu, gdyż działka jest w samoistnym 

posiadaniu Gminy. najważniejsze w tej chwili są prace nad przejęciem terenów pod drogi 

publiczne, które istnieją, te kwestie omawiał z byłym już Nadleśniczym, z obecnym będzie 

musiał się spotkać i ten temat odnowić.  

Pan B. Kłosowski zapytał, czy Konserwator Zabytków ustosunkował się jakoś odnośnie tej 

opinii, druga sprawa jest taka, czy gdyby ta Karczma w jakiś sposób była rozebrana, to czy 



zgodnie z wolą mieszkańców byłaby możliwość wybudowania tam jakiegoś budynku do 

spotkań mieszkańców, gdyż w tamtej części nie ma takiego obiektu. 

Pani T. Sroczyk – sołtys sołectwa Rakszawa Górna powiedziała, iż wszyscy wiedzą w jakim 

stanie jest Karczma, jeżeli byłaby możliwość rozbiórki tego budynku, to mieszkańcy byliby za 

tym, aby odbudować taki, czy inny budynek, który mógłby posłużyć tamtemu społeczeństwu, 

nioski w tym temacie pojawiają się na każdym zebraniu wiejskim. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o Konserwatora, to ten temat trzeba będzie jeszcze 

drążyć, ta opinia stawia w takim punkcie, gdzie z jednej strony jest obiekt wpisany do rejestru 

zabytków, a z drugiej strony jest opinia opłacona m.in. przez Konserwatora Zabytków, która 

mówi, że to nie do końca jest zabytek. Odbudowa obiektu zabytkowego w porównaniu do 

wybudowania nowego obiektu wiąże się z dużo wyższymi kosztami, po zapoznaniu się z opinią 

pojawiają się coraz większe wątpliwości w kwestii tego budynku, gdyby ten teren został 

uporządkowany, to dałby możliwość zagospodarowania go w bardziej pożyteczny sposób, tak 

żeby można było go użytkować, dodał że gdyby obecny obiekt został odbudowany 1:1 bo takie 

są zasady, to nikt nie pozwoli organizować tam imprez, przy wejściu o wysokości 1,6m, nie 

spełnia ono żadnych warunków technicznych, byłby to obiekt tylko do oglądania. Jeżeli chodzi 

o obiekt w stylu Ośrodka Kultury, bo tak się mieszkańcom marzy, to jest to następny obiekt do 

utrzymania, tu gdyby taki temat był rozpatrywany, można by było rozważyć temat partnerstwa 

publiczno prywatnego, czyli dojścia do porozumienia z osobą, która np. prowadziłaby tam 

obiekt choćby gastronomiczny, a w określonych dniach i warunkach udostępniała go 

mieszkańcom za darmo, w ramach tego, że powstał na działce gminnej. Pan Wójt dla 

porównania powiedział, iż na Kątach jest obiekt, który jest wykorzystywany dwa razy w 

tygodniu, a utrzymywany jest siedem razy w tygodniu, ważna jest intensywność wykorzystania 

obiektu, jak np. przy sali sportowej, mimo że są dwie, to na dzień dzisiejszy już nie ma miejsc, 

harmonogram jest tak ułożony, że praktycznie te hale są zajęte non stop.  

Pan M. Szląskiewicz wracając do tematu zabytków powiedział, że jeżeli byłaby taka 

możliwość, to dla wszystkich mieszkańców ważnym zabytkiem jest Kościół, widzą jakie prace 

są tam prowadzone, dlatego warto podjąć starania o pozyskanie dofinansowania dla tego 

obiektu, dodał iż myśli że wyraża opinię większości mieszkańców Rakszawy. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rakszawa na lata 

2021 - 2024” za okres od 1 stycznia 2021 do 31 grudnia 2022. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/372/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania                           

z realizacji „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rakszawa na lata 2021 - 2024” za okres 

od 1 stycznia 2021 do 31 grudnia 2022, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych                                  

i pomieszczeń Szkolnego Schroniska Młodzieżowego „Rakowisko” w Zespole Szkół 



Tekstylno-Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie. Pan Przewodniczący                     

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jest to niewielka zmiana w opłatach, spowodowana wzrostami 

kosztów, niemniej jednak Schronisko nadal jest bardzo konkurencyjne, kwoty za wynajęcie 

pokoju za noc wahają się od 27,00 zł młodzież do 36,00 zł pozostałe osoby, w pokojach bez 

łazienki, natomiast w pokojach z łazienką od 31,00 zł młodzież do 41,00 zł pozostałe osoby. 

Pan Wójt powiedział, iż Schronisko jest konkurencyjne cenowo dla dłuższych wyjazdów, 

budowane są obiekty sportowe, stadion sportowy, żeby w przyszłości można było organizować 

tu obozy i zielone szkoły, dodał iż docelowo „marzy Mu się” w przyszłości organizowanie 

obozów dla osób niepełnosprawnych. Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała wprowadza też 

istotną zmianę, która upoważnia dyrektora i daje mu możliwość stosowania zniżki, do tej pory 

cennik był sztywny, a innym składnikami przebijało się atrakcyjność z konkurencją.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie, zapytał jak na ten moment wygląda sytuacja z uchodźcami w Schronisku, czy takie 

osoby jeszcze są. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o uchodźców, czyli osoby, którym pomagamy dla nich 

bezpłatnie, to na dzień dzisiejszy są to pojedyncze przypadki, te pobyty finansowane są przez 

sponsorów, Gmina nie ponosi z tego tytułu żadnych kosztów. Jeżeli byłaby taka potrzeba                         

i pojawiłyby się kolejne zorganizowane grupy, które potrzebowałyby pomocy, to taka 

możliwość by była. W tej chwili na terenie Gminy działają grupy, które zajmują się pomocą 

dla Ukrainy, jedna z nich ma tu swój magazyn przerzutowy, druga grupa, która jest mniej 

widoczna pomaga parafiom na terenie Ukrainy i trzecia grupa, która także pomaga mniejszości 

Polskiej na Ukrainie.  

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych i pomieszczeń Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego „Rakowisko” w Zespole Szkół Tekstylno-Gospodarczych im. Bolesława 

Żardeckiego w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/373/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie wysokości opłat za korzystanie 

z miejsc noclegowych i pomieszczeń Szkolnego Schroniska Młodzieżowego „Rakowisko”                 

w Zespole Szkół Tekstylno-Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie, odczytał 

jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Branżowej I Stopnia wchodzącej                 

w skład Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że Szkoła Branżowa wchodziła w skład Zespołu Szkół Tekstylno – 

Gospodarczych, szkoła branżowa przejęta przez Gminę w czerwcu 2013 roku, a od 1 września 

2013 roku funkcjonująca w strukturze szkół gminnych, również od tego momentu nie było ani 



jednego chętnego do tej szkoły, mimo że było tam kilka kierunków. Do technikum chętnych 

było na pół klasy, 12, 18 podań przy możliwości przyjęcia nawet 200 uczniów, wpływ na to ma 

nie tylko niż demograficzny, ale przede wszystkim lokalizacja, szkoła ponadpodstawowa na 

terenie wiejskim nie jest atrakcyjna w związku z czym takie szkoły coraz częściej są zamykane. 

W tej chwili w budynku ZSTG znajduje się szkoła odstawowa, która zapełniła puste od kilku 

lat mury, większość uczniów jest z tego zadowolona, a przeniesienie tam szkoły podstawowej 

pozwoliło na zwiększenie oddziałów przedszkolnych i utworzenie oddziału żłobkowego. Pan 

Wójt powiedział, iż finalnie szkoła ma być zlikwidowana do końca sierpnia, w tej chwili 

uchwała intencyjna, później opinia Kuratora, a następnie uchwała likwidacyjna.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Branżowej I Stopnia wchodzącej w skład Zespołu Szkół Tekstylno 

– Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/374/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 

Branżowej I Stopnia wchodzącej w skład Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. 

Bolesława Żardeckiego w Rakszawie, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia stawki z 1 kilometr przebiegu pojazdu dla potrzeb 

zwrotu kosztów dowozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych z terenu Gminy Rakszawa do 

przedszkoli, szkół i ośrodków szkolno – wychowawczych. Pan Przewodniczący o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż do tej pory ta stawka była określona na podstawie średniej ceny paliw 

na stacjach benzynowych znajdujących się na terenie danej Gminy, teraz jest przyjęta stawka 

ustawowa. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie w sprawie określenia 

stawki z 1 kilometr przebiegu pojazdu dla potrzeb zwrotu kosztów dowozu dzieci i uczniów 

niepełnosprawnych z terenu Gminy Rakszawa do przedszkoli, szkół i ośrodków szkolno – 

wychowawczych. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  



„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/375/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie określenia stawki z 1 kilometr 

przebiegu pojazdu dla potrzeb zwrotu kosztów dowozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych                  

z terenu Gminy Rakszawa do przedszkoli, szkół i ośrodków szkolno – wychowawczych, 

odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2023. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż program ten przyjmowany jest corocznie na podstawie przepisów           

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, głównie ma polegać na 

działaniach profilaktycznych, jest to kropla w morzu potrzeb związanych z problemami 

alkoholowymi, ale również wychowawczymi, z jakimi boryka się młodzież, kolejny Program, 

jaki będzie podejmowany dotyczy przeciwdziałania narkomanii, obie te uchwały są ze sobą 

powiązane, mają się skupiać na prowadzeniu działań profilaktycznych, związanych z tymi 

problemami, mają pokazywać dobre wzorce i wskazywać alternatywne sposoby spędzania 

czasu, problemy młodzieży, które doprowadzają ich do problemów poruszanych w programach 

są bardziej złożone, m. in. jest to odrzucenie społeczne, które nasiliło się w czasie pandemii, 

utracili oni zdolność kontaktu z rówieśnikami, dochodzi do patologicznych sytuacji, kiedy to 

na korytarzu w szkole siedzi młodzież i porozumiewa się ze sobą za pomocą komunikatorów, 

czy mediów społecznościowych. Pan Wójt powiedział, iż dotrzeć do młodzieży jest ciężko, 

spotyka się z młodzieżą klas VII i VIII, spotkania planowane są na około godzinę, po czym 

przez 45 minut do nich dociera, a późniejsze rozmowy trwają 3 – 4 godziny, przy rozmowach 

nie ma nauczycieli, bardzo często w domach ludzie nie rozmawiają, co skutkuje tym, że 

młodzież sięga po używki, ale używki to nie jedyne uzależnienia, w tej chwili młodzież 

uzależnia się od masmediów, portali społecznościowych, ale najgorsze jest uzależnienie od 

hejtu, o tym alarmują psychologowie na całym świecie, są osoby które nie mogą funkcjonować, 

jak codziennie nie zhejtuje kogoś w internecie, jest to poważny problem psychologiczny, 

psychiatryczny, młodzież to obserwuje i naśladuje, najczęściej znajdując ofiarę, która zostaje 

zaszczuta przez grupę osób, co powoduje problemy natury psychologiczno – psychiatrycznej, 

w tej chwili problem narkomanii jest mniejszy, niż problem mobbingu społecznego, który 

dotyka znacznie większej grupy uczniów, uczniowie zdolni są wyszydzani przez uczniów 

niezdolnych na forach internetowych, jedni zawsze znajdą coś, żeby wytknąć drugim, młodzież 

bierze przykład z dorosłych, którzy nie mogą spędzić dnia, żeby na kogoś nie wylać swojego 

żalu pod różnymi postaciami, czym podbudowują sobie swoją wartość. Młodzież sama z siebie 

nie sięga po używki, robi to bo zostaje do tego zachęcona, albo zmuszona sytuacją psychiczną. 

Pan Wójt powiedział, iż uczeń który ma wsparcie w domu, nie ma problemów z rówieśnikami, 

nie jest otoczony hejtem, czy nienawiścią, nie sięgnie nałogowo po alkohol, dodał że trzeba 

walczyć z podstawą takich zachowań, a nie ze skutkiem, dlatego zachęca do zgody, do tego 

żeby rozmawiać ze sobą, namawia szkoły do różnej integracji, namawia młodzież do 

korzystania z różnych form spędzania czasu, aktywności np. karate, gdzie mogą porozmawiać 

z rówieśnikami o problemach, jakie mają o wspólnych zainteresowaniach, to nawet jeżeli 

gdzieś mają trudną sytuację, to mają kogoś z kim mogą o tym porozmawiać, niemniej jednak 

mówią o tym, że nie mają miejsca, gdzie mogą się zintegrować. Pan Wójt przypomniał, iż Pani 

sołtys powiedziała, że takiego miejsca nie ma w Rakszawie Rąbane, chodzi też o to, żeby 

młodzież sama powiedziała, czego potrzebuje, to jest klucz do rozwiązania problemów 



alkoholowych, czy narkomanii, problemów hejtu, mobbingu, wszelkiego typu uzależnień. 

Dobrym działaniem jest wspólne spędzanie czasu, wspólne organizowanie różnego rodzaju 

przedsięwzięć, gdzie dzieci i rodzice wspólnie mogą coś zrobić, jako przykład podał koncert 

kolęd zorganizowany przez Szkołę Podstawową Nr 1, połączony z kiermaszem 

charytatywnym, dzieci z rodzicami przygotowywały wypieki, później stały z puszkami                              

i zbierały datki, wszyscy mieli wspólny cel, dobrze by było, żeby różne grupy wspólnie się 

łączyły i wspólnie coś organizowały. Pan Wójt powiedział, iż programy przeciwdziałania 

alkoholizmowi i przeciwdziałania narkomanii są bardzo istotne, ale nie zmienią wiele, jeżeli 

sami nic w tym kierunku nie zrobimy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie, powiedział iż wczoraj w rozmowie córka powiedziała Mu że jest już zmęczona 

ciągłym odpisywaniem, grupy w których młodzież jest tak ich angażują, że czują się źle, jak 

nie odpisują na wiadomości, a telefon leżący na biurku dzwoni cały czas, przez co młodzież 

jest rozkojarzona. Jeżeli chodzi o hejt, to ostatnio jeden z mieszkańców zmęczony już całą 

sytuacją powiedział do Niego, że „niedługo, jak ktoś się w lesie potknie o korzeń, to będzie to 

wina Wójta”. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekty tych dwóch uchwał były 

omawiane na wspólnym posiedzeniu, opinie są pozytywne. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2023. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/376/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2023, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2023 rok. Pan Przewodniczący przypomniał, iż ta uchwała była omówiona przez Pana Wójta 

wraz z poprzedni uchwałą, a Przewodniczący Komisji Społecznej przedstawił opinie obu 

uchwał, były one pozytywne. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2023 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/377/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dwunasty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 



Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla 

osób objętych programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że w związku ze zmianami w obowiązujących przepisach, w ustawach 

oraz w rozporządzeniach związanych z Programem posiłek w szkole i w domu ustawowo 

zostało zwiększone kryterium ze 150% kwoty bazowej na 200% kwoty bazowej. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych programem 

rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/378/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w 

zakresie dożywiania dla osób objętych programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt trzynasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały wraz z autopoprawką zakładają zwiększenie 

o  kwotę 162.180,00 zł planu dochodów w ramach środków z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 na finansowanie zadań wynikających z Ustawy z dnia 5 sierpnia 2022 roku                               

o dodatku węglowym. Po stronie wydatków środki przeznacza się na sfinansowanie kosztów 

wypłaty dodatku węglowego mieszkańcom gminy Rakszawa  oraz kosztów obsługi zadania                  

w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Rakszawie. Ponadto dokonuje się przeniesienia 

środków związanych z rozliczeniem środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 wypłat 

dodatków i rekompensat (inne źródła ciepła) za rok 2022, wprowadza się także zmianę w planie 

dochodów i wydatków dla środków gromadzonych na wydzielonych rachunkach bankowych 

jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty 

zgodnie z Załącznikiem do niniejszej uchwały. Zmiana dotyczy Zespołu Szkół Tekstylno- 



Gospodarczych wpływów z odszkodowań  w kwocie 2.000,00 zł z przeznaczeniem na 

odtworzenie niszczonego mienia.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż na placu jest węgiel i nie jest on rozwożony, 

dlaczego tak się dzieje. 

Pan Wójt powiedział, iż dystrybucja węgla odbywa się w taki sposób, że otrzymują go osoby 

w takiej kolejności, jak składały wnioski, w chwili kiedy jest węgiel, do tylu osób z kolejki, dla 

ilu wystarczy tego węgla wykonywane są telefony, dostają informację, że mają dokonać wpłaty 

na konto Gminy, po dokonaniu wpłaty wystawiana jest faktura, lista osób, które zapłaciły 

fakturę jest przekazywana do  Zakładu Usług Komunalnych i tamtejszy pracownik dzwoni                        

i umawia osoby na odbiór węgla. Często zdarza się tak, że mieszkańcy nie odbierają telefonów, 

a są na liście do wydania węgla, zdarza się tak, że osoby na wniosku i wpłacie mają orzech, ale 

będąc już na placu, jak zobaczą, że jest kostka, to chcą kostkę, a wówczas nie można zmienić 

faktury, trzeba zrobić korektę, w związku z czym na placu jest  i orzech i kostka, są też sytuacje, 

że przyjeżdża osoba po węgiel i mówi, że dzisiaj go nie weźmie bo ma błoto na podwórzu, są 

też takie sytuacje, że osoba dostaje telefon ma dokonać wpłaty i robi to dopiero po trzech 

tygodniach, bo nie ma pieniędzy, a dodatek węglowy dostała. Pan Wójt powiedział, iż są też 

sytuacje i zwracał na to uwagę pracownikowi, że węgiel jest na placu, a nie ma odpowiedniej 

liczby osób obdzwonionych. Pan Wójt zwracając się do mieszkańców poprosił, aby już                          

w rozmowie z pracownikiem zgłaszali, czy chcą orzech, czy kostkę, żeby nie trzeba było 

korygować faktur. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/379/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian                   

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt czternasty 

porządku obrad za wyczerpany. Pan Przewodniczący ogłosił kilka minut przerwy. 

 

Ad. 15 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i przeszedł do realizacji punktu 

piętnastego porządku obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/371/22 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031. Pan Przewodniczący 

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż w załączniku nr 2 do uchwały dokonuje się korekty limitów 

zobowiązań, limit dotyczy zadań, których realizacja będzie kontynuowana w 2024 roku, łączny 

limit zobowiązań wynosi 5.892.018,16 zł. Wydatki majątkowe na 2024 rok obejmują limit 

wydatków ujętych w wykazie przedsięwzięć do WPF. 



Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały Nr XLVI/371/22 wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2023 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLVII/380/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały Nr 

XLVI/371/22 wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2031, odczytał 

jej treść, po czym uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pani Z. Modłkowska powiedziała, iż miała się przypomnieć Panu Wójtowi odnośnie Jego 

planów względem Remizy w Rakszawie Kąty. 

Pan Wójt powiedział, iż chodziło Mu o Dom Ludowy, niemniej jednak, jak już Pani radna 

wspomniała Remizę, to warto tu pochwalić tamtejsze OSP, strażacy bardzo zaangażowali się 

w remont, robią go sami, szukają sponsorów, wyremontowali garaż, łazienki, salę, rozglądają 

się za ogrzewaniem, są to setki godzin ich własnej pracy. Jeżeli chodzi o Dom Ludowy, to 

kontaktują się z Panem Wójtem grupy, które się dowiedziały o ubiegłorocznych driftach, są 

następni chętni, którzy chcą zrobić na Kątach dużą imprezę, ponadto na Wydrzu szykuje się 

impreza motorowa, pasjonaci samochodów przymierzają się do pokazowego rajdu. Jeżeli 

chodzi o Kąty, to trzeba by było porozmawiać z mieszkańcami, jest obiekt, w którym są jakieś 

działania, ale w większości jest pusty, można rozważyć możliwość, aby odbywały się tak 

punkty sprzedaży, w określonym dniu mógłby się tam rozstawiać ktoś z jakimś asortymentem, 

takie punkty funkcjonują w różnych miejscach, byłby ustalony harmonogram, raz byłby ktoś                

z ubraniami, innym razem ktoś z chemią, do takiego najmu nie potrzebna jest osoba pilnująca 

z instytucji wynajmującej, podobnie, jak lokal jest wynajmowany na jakąś imprezę rodzinną, 

też nikt tego nie pilnuje, odpowiedzialna za lokal jest wtedy osoba wynajmująca. 

Pani Z. Modłkowska powiedziała, iż przy takim wynajmowaniu istotne jest dogadanie się                        

z wynajmującym, który odpowiada za lokal od chwili otrzymania kluczy, aż do ich oddania. 

Pan Wójt powiedział, iż kluby sportowe korzystają z hali sportowej, nikt ich w tym czasie nie 

pilnuje, a za wynajem płacili 1,00 zł, teraz będą płacić 2,00 zł za godzinę, podpisują umowę na 

najem lokalu i w czasie kiedy z lokalu korzystają są za niego odpowiedzialni. Pan Wójt 

powiedział, iż mówi o obiekcie, który jest utrzymywany i ogrzewany, nie o obiekcie, który 

specjalnie trzeba komuś otwierać i ogrzewać, tam dwa razy w tygodniu odbywają się zajęcia                 

i obiekt jest ogrzewany. 

Pani Z. Modłkowska powiedziała, iż młodzież spotyka się w prywatnych domach, nie ma dla 

nich zajęć z których chętnie by skorzystali, żeby ich czas był zadysponowany w jakiś ciekawy 

sposób.  



Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie, w związku                 

z tym, że nikt nie zabrał głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt szesnasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt poprosił, aby osoby, które wpłacają na węgiel na dowodzie wpłaty w tytule przelewu 

dopisywały, jaki gatunek węgla chcę, wtedy będzie łatwo wystawić fakturę. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na sesji 30 listopada została poruszona kwestia dotacji dla Klubu 

Sportowego Włókniarz, w związku z czym chciała się odnieść do zarzutu, jaki padł pod 

adresem Jej osoby, dlaczego była zbyt późna reakcja z Jej strony na to, że środki zostały 

wprowadzone do budżetu, a nie mogą być wykorzystane, wyjaśniła iż w dniu 28 października 

wpłynęło pismo do Urzędu Gminy w sprawie przyznania dodatkowych środków na działalność 

KS Włókniarz, pismo zostało skierowane do Pani Skarbnik, następnie na tej podstawie została 

przygotowana uchwała i została poddana pod obrady sesji w dniu 4 listopada, na tym etapie nie 

miała możliwości konsultacji, czy rozmów, nikt z Nią na ten temat nie rozmawiał, natomiast 

po sesji w dniu 10 listopada wpłynął wniosek od Klubu Sportowego, wtedy ten wniosek trafił 

do Niej, tak jak zazwyczaj robi, poddała go analizie, a w ustawie jest zapis, że kluby sportowe 

mogą się ubiegać o dodatkowe środki w roku budżetowym w którym będą realizowane, ale nie 

później niż do 30 września, w związku z tym wniosek, który wpłynął w dniu 11 listopada nie 

mógł być pozytywnie rozpatrzony, dlatego też nie poczuwa się do jakiegoś zaniedbania ze 

swojej strony co do decyzyjności, czy środki zostały przyznane, czy też nie.  

Pan Wójt powiedział, iż przekaz dla klubów sportowych jest jasny, wszelkie wnioski proszę 

składać do 30 września.  

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż rodzice uczniów, którzy dowożą swoje dzieci do 

Szkoły Podstawowej Nr 1, do budynku ZSTG proszą o jakąkolwiek organizację, czy zmianę 

organizacji ruchu, głównie przed szkołą, przed zajęciami, tam jest przejście dla pieszych, sporo 

osób zatrzymuje się przed bramką i blokuje innym przejazd, zapytała czy byłaby taka 

możliwość, że rodzice wjeżdżają na parking przy starym gimnazjum i tam bezpiecznie 

wysadzają swoje dzieci, żeby nie dochodziło do sytuacji zagrożenia bezpieczeństwa zarówno 

dzieci, jak i rodziców. 

Przewodniczący Rady Gminy zgodził się z Panią radną, potwierdził, że w tym czasie sam 

wyjeżdża i przy tej szkole jest gęsto, a są tam możliwości rozwiązania tego problemu. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to sprawa organizacyjna, wystarczy otworzyć przejazd pod 

tunelem. 

Pan J. Panek powiedział, iż Jego dotychczasowe działania nie przyniosły rezultatu, w związku 

z czym zwraca  się do Pana Wójta o pomoc, chodzi mu o działalność PGE Leżajsk, który w tej 

chwili dokonuje kolejnego obcinania drzew na terenie Gminy, „ci panowie tak się wycwanili, 

że bez jakiejkolwiek informacji, bez jakiegokolwiek zapytania wjeżdżają na prywatną posesję 

samochodem, dokonują obcinki, zostawiają ten bałagan i odjeżdżają”. Pan sołtys powiedział, 

iż dwukrotnie rozmawiał z kierownikiem, który rządzi tą ekipą, padały obietnice, a w efekcie 

nic się nie działo, tak jak bałagan był, tak pozostał, dodał iż rozmawiał w tej sprawie z Panem 

od ochrony środowiska w Urzędzie Gminy, obiecywał że będzie reakcja, że będą sprzątać, bo 

mają taki obowiązek, ale nadal nie ma żadnej reakcji, dlatego też zwraca się do Pana Wójta, 

aby On zadziałał coś ze swojej pozycji. Pan sołtys powiedział, iż z rozmowy z kierownikiem 



tych panów wynika, że mają oni po sobie zostawić idealny porządek, czego nie robili i nie robią. 

Pan J. Panek powiedział, iż na wczorajszej sesji Rady Powiatu zadał pytanie Panu Staroście, 

jakie jest Jego zdanie na temat wykupu gruntów pod remont drogi Węgliska – Trzeboś, 

powiedział że nie będzie mówił dalej, żeby ktoś nie powołał się później na Niego i nie 

poprzekręcał czegoś, poprosił o odsłuchanie odpowiedz Starosty na ten temat, będąc przy 

temacie tej drogi i zwracając się do Przewodniczącego Rady Gminy zaproponował, aby w jakiś 

sposób zmusił drugiego radnego Rady Powiatu z naszej Gminy aby przyszedł na sesję i spełnił 

swoje obietnice, jakie dał na pierwszej sesji tej kadencji odnośnie tej drogi, jest to znaczący 

pracownik instytucji, która prowadzi remont tej drogi i który już się rozpoczął „papierowo”. 

Pan J. Panek powiedział, iż wydaje Mu się, jest tego pewien że wiedza drugiego radnego 

powiatowego w tym zakresie jest dużo większa, ponieważ jest znaczącym pracownikiem 

wspomnianej instytucji. Pan radny powiedział, iż dowiedział się, że są kolejne środki na remont 

dróg powiatowych, w związku z czym zwracając się do Przewodniczącego Rady Gminy oraz 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczej zasugerował, aby jak najszybciej zrobili jakieś 

pismo, czy uchwałę, żeby to jak najszybciej trafiło do Zarządu Rady Powiatu, aby można było 

podjąć pozytywne działania w tym kierunku, dodał, iż myśli o odcinku drogi powiatowej od 

Browaru do Urzędu Gminy, który jest w złym stanie, a na wiosnę będzie w jeszcze gorszym, 

niestety ten odcinek nie jest nigdzie zgłoszony, ani przewidziany do jakiegokolwiek remontu, 

dodał że planowany jest remont drogi Rakszawa – Brzóza Stadnicka – Żołynia, a ta droga na 

odcinku rakszawskim jest w bardzo dobrym stanie. Pan J. Panek powiedział, że „remont drogi 

Węgliska – Trzeboś spędza Mu sen z powiek, a jak ktoś odsłucha odpowiedzi Starosty na 

ostatniej sesji, będzie również niezadowolony”. Kolejny temat, jaki poruszył dotyczył 

odśnieżania dróg powiatowych, co uwidoczniło się w grudniu ubiegłego roku, ponieważ były 

intensywne opady śniegu, osobiście uważa, że nie było tak źle, powiedział iż Zarząd Dróg 

Powiatowych jest zobligowany do rozpoczęcia akcji odśnieżania 6 godzin po ustaniu opadów, 

tego się nie stosuje, oni zaczynają wcześniej, druga sprawa, to podobnie jak drogach gminnych 

nie stosuje się solenia, czy trzepania piaskiem na prostych odcinkach, tylko na skrzyżowaniach 

i zakrętach. Pan radny powiedział, iż w tamtym okresie miał telefony z pretensjami, były to 

telefony z Kątów i Bieleckówki, Jego zdaniem pretensje były nieuzasadnione, gdyż zaraz po 

otrzymaniu tych telefonów wsiadł w samochód i pojechał zobaczyć jak wygląda sytuacja, 

chodziło o to, że na odcinkach prostych przy drogach powiatowych były „muldy”, ale 

przejezdność drogi była zachowana, dodał iż pytał osób, które do Niego dzwonił, dlaczego 

dzwonią właśnie do Niego, w odpowiedzi padało, że „Pani radna z Kątów powiedziała, że to 

Pan Panek jest odpowiedzialny za odśnieżanie dróg powiatowych”, zwracając się do Pani                      

Z. Modłkowska poprosił, aby „nie rozprzestrzeniać takich głupot, a jeżeli cokolwiek mówić 

ludziom, to mówić prawdę”, dodał, że nie był, nie jest i nie będzie odpowiedzialny za 

odśnieżanie, a jeżeli już, to trzeba kierować te sprawy do drugiego radnego powiatowego, który 

jest pracownikiem instytucji zajmującej się m. in. odśnieżaniem dróg powiatowych. Pan                        

J. Panek powiedział, że aby była jakaś reakcja na telefony przeprowadził rozmowy                               

z właściwymi osobami i w niecałą godzinę sprzęt do odśnieżania przyjechał z Łańcuta na 

Mościny, co stwierdził osobiście, gdyż ponownie udał się na miejsce.  

Pani Z. Modłkowska zwracając się do Pana J. Panek powiedziała, iż Ona pierwsze dostała 

telefon i nie wie kto był bardziej zbruzgany, Ona nie była nawet dopuszczona do głosu, osoba 

która dzwoniła jest bardzo agresywna na każdym punkcie, Pani radna starała się tej osobie 

wytłumaczyć, że to nie jest droga gminna, tylko droga powiatowa i trzeba dzwonić do tych, 

którzy są odpowiedzialni za odśnieżanie dróg powiatowych, a nie do Niej, Pani odpowiedziała 

„aha, to ja już wiem do kogo ja mam zadzwonić”, Pani Z. Modłkowska powiedziała, iż nie 



wskazywała do kogo ma zadzwonić, każdy wie, kto jest radnym powiatowym, a kto jest radnym 

gminnym, Ona sama nie ma sobie nic do zarzucenia, gdyż w rozmowie nawet nie wymieniła 

nazwiska Pana Panek. 

Pan J. Panek zwracając się do Pani Z. Modłkowska, powiedział że jeżeli mieszkaniec ma 

problemy i wie, że ma radnego, to kto powinien dzwonić w jego problemach, radny, czy 

mieszkaniec, bo On uważa, że radny „i tu jest cały problem i tu jest Pani wina”. 

Pan Wójt odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi powiedział, iż droga Rakszawa – Brzóza 

Stadnicka, jako całość została zgłoszona do wysokoprocentowego dofinansowania, rzędu                

95%, w porównaniu z drogą Węgliska – Trzeboś, która została zgłoszona do dofinansowania 

50/50. Droga Rakszawa – Brzóza St. została zgłoszona jako droga dwóch gmin, dzięki czemu 

dostała więcej punktów, można stwierdzić, że na rakszawskim odcinku ta droga jest w dobrym 

stanie, nie wymaga remontu, ale ten remont ma kosztować 200.000,00 zł, reszta to 

dofinansowanie, na tym odcinku są miejsca, których remont na dzień dzisiejszy będzie 

kosztował więcej niż 200.000,00 zł, a nie jest powiedziane, że za 5 lat tego remontu w całości 

i tak nie trzeba by było robić, takiego dofinansowania jak teraz nikt już nie zaproponuje, nie 

było mowy o remoncie, czy przebudowie drogi od Zakładu w kierunku Urzędu Gminy, bo 

takich rozmów z Gminą Rakszawa się nie prowadzi, Pana Starosty nie udało się jeszcze gościć, 

natomiast Pani Wicestarosta była raz w sprawie transportu zbiorowego, dopłat do autobusów, 

dodał że nie będzie rozmawiał w taki sposób, że będzie odsłuchiwał wypowiedzi na sesji, 

podkreślił że jest to droga powiatowa, czyli zadanie Powiatu i to Powiatowi powinno zależeć 

na tym, żeby Gmina chciała dopłacić środki finansowe. Pan Wójt powiedział, iż chce żeby 

droga Węgliska – Trzeboś została wyremontowana, ale nie może być tak, że odgórnie wszystko 

się decyduje i zdania Gminy nie bierze się pod uwagę, niemniej jednak do Gminy nikt nie 

przyjechał i nie przedstawił żadnej informacji w tej kwestii. Pan Wójt odnośnie remontu drogi 

od Zakładu w kierunku Urzędu Gminy powiedział, iż nasuwa się pytanie, jakiej wysokości 

będzie dofinansowanie, gdyż patrząc na obecna ceny i koszty remontów dróg, remont tego 

odcinka mógłby kosztować 2.000.000,00 zł, gdyby dofinansowanie było 50/50, to Gminę 

kosztowałoby to 1.000.000,00 zł, dofinansowanie asfaltów w proporcji 50/50 wynika z tego, że 

gmina nie przejęła obowiązku odśnieżania chodników, ale na pytanie, kto ma odśnieżać 

chodnik pada, że mieszkaniec. Pan Wójt powiedział, że jeżeli Gmina zadeklarowała, że 

przekaże środki finansowe, to chce informacji i odpowiedzi na pytania, „kiedy, ile i za co”, 

dodał iż z decyzji która przyszła do Urzędu Gminy dowiedział się, że droga będzie usytuowana 

na działkach które są na terenie Gminy Sokołów, a na pytanie kto ma wykupić te działki nie 

ma odpowiedzi, jak Gmina ma wykupić i przyjąć na majątek Gminy działki, które znajdują się 

w innym powiecie, może trzeba się zastanowić, czy jest sens robić tę drogę taką szeroką, może 

trzeba z czegoś zrezygnować, do tego żeby ktoś powiedział, jak ma wyglądać remont, jaki 

zakres przewiduje i jakie środki finansowe będą potrzebne, a jakich wysokościach i w jakich 

ratach, nie potrzeba sesji, czy komisji, wystarczy zwykłe spotkanie, na którym ktoś przedstawi 

informację, dodał iż ani raz nie padała informacja, że Gmina nie da środków finansowych. Pan 

Wójt powiedział, iż dotarła do Niego informacja, że środki na tę inwestycję Powiat ma w WPF, 

a z Jego wiedzy wynika, że środki z WPF płaci się w roku następnym, nie w roku budżetowym. 

Pan S. Piersiak zapytał, czy remont drogi Rakszawa – Brzóza Stadnicka jest już „zaklepany”, 

gdyż z tego co wie, były tam pewne perturbacje z przetargiem, koszty znacznie przekroczyły 

kosztorys i możliwości Powiatu, druga sprawa, to czy kwestia czasu rozpoczęcia odśnieżania 

dróg powiatowych, to jest zapis wewnętrzny Zarządu Dróg Powiatowych, czy jest to zapis 

odgórny, gdyż Jego zdaniem jest to absurd, choćby w sytuacji, gdyby śnieg padał 3 dni. 



Pan J. Panek powiedział, iż nie wie czyj to jest zapis, tak Mu przekazano, nie prosił                                    

o przedstawienie tego na piśmie, dodał iż dobrze by było „zasięgnąć języka” u drugiego 

radnego powiatowego, niemniej jednak postara się przy kolejnym spotkaniu przekazać taką 

informację. Jeżeli chodzi o drogę Rakszawa – Brzóza, to nie wie, czy ten temat „jest 

zaklepany”, gdyż nie wie, czy zakończony jest etap projektowania. 

Pan Wójt powiedział, iż po krótkiej konsultacji z Panią radcą, która również nie kojarzy 

odgórnych przepisów dotyczących czasu rozpoczęcia odśnieżania, niemniej jednak kiedyś były 

tzw. standardy odśnieżania dróg, drogi były pierwszej, drugiej, trzeciej, czwartej czy piątej                      

i szóstej kategorii odśnieżania, ale to regulowały przepisy wewnętrzne, zajmowała się tym 

GDDKiA, a standardy te mówiły, że odśnieża się do sześciu godzin od ustania opadów, a nie 

po sześciu godzinach. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie,                         

w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu zamknął dyskusję, a następnie uznał punkt 

siedemnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 18 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XLVII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1004 do godz. 1317.   

 

Protokołowała: Teresa Nowicka 

 

   

Zatwierdził: 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 


